
Protokół Nr L/2023 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 30 maja 2023r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 16,15 

 

Ad.  1. 

Dnia 30 maja 2023r. odbyło się L-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  Obrady 

otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Zastępca Wójta Gminy Łączna p. Krzysztof Pastuszka 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Joanna Kopytek 

- Zastępca Skarbnika Gminy Łączna p. Elwira Sidorczuk 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- p.o. Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Bożena Tuśnio 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Beata Kołda 

- sołtysi gminy, pracownicy Urzędu Gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 15 radnych, co 

stanowiło 100 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radną Halinę Cieślik, która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad.  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wniosków nie zgłoszono. Porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2022. 

8. Przedstawienie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                                           

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii                     

w Gminie Łączna oraz efektów realizacji za 2022 rok. 

9. Pytania, wnioski, interpelacje. 

10. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 
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11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na przystąpienie do porozumienia cywilnoprawnego p.n.:  „Klaster 

Energii GÓRY ŚWIĘTOKRZYSKIE” 

b) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Łączna w roku 2023” 

c) dotycząca zmiany uchwały w sprawie ustalenia diet dla radnych i przewodniczącego Rady 

Gminy Łączna 

d) udzielenia pomocy finansowej dla Stowarzyszenia „Braterskie Serca” Na Rzecz 

Warsztatów Terapii Zajęciowej w Belnie 

e) zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok 

f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2023-2032 

12. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia: 

a) 17 marca 2023r. 

b) 28  marca 2023r. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 28 marca 2023r. do dnia 30 maja 2023r. przedstawił                          

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

29 marca – w spotkaniu z Zarządem Stowarzyszenia w Zaleziance, 

– w spotkaniu z projektantem modernizacji ujęć wody,  

30 marca – w spotkaniu z członkiem Zarządu Województwa Świętokrzyskiego p. Markiem 

Jońcą, wspólnie z radnym Sławomirem Litwińskim i Radą Sołecką w sprawie dofinansowania 

inwestycji drogowej w Krzyżce, 

6 kwietnia – w spotkaniu wielkanocnym zorganizowanym w WDK Kielce przez posła Pana 

Krzysztofa Lipca,  

12 kwietnia – wspólnie z p. Przewodniczącą Rady Gminy Łączna w spotkaniu w Starostwie 

Powiatowym w Skarżysku -Kam. w sprawie remontów dróg gminnych, 

28 kwietnia – w Urzędzie Miasta Skarżysko Kamienna w podpisaniu porozumienia                               

o wspólnym przygotowaniu i przeprowadzeniu postępowania o udzielenie zamówienia 

publicznego w ramach grupy zakupowej energii elektrycznej,   

5 maja – w spotkaniu z p. Malwiną Kowalską Kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej                   

w Belnie w sprawie pomocy finansowej w zakupie autobusu dla osób niepełnosprawnych dla 

Stowarzyszenia „Braterskie Serca” prowadzącego te Warsztaty,    

9 maja – w spotkaniu z inspektorem nadzoru modernizacji oczyszczalni ścieków                      

w Kamionkach,   

– w akademii z okazji Święta Konstytucji 3 Maja zorganizowanej w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym w Łącznej, 

– w Bielinach w posiedzeniu LGD Wokół Łysej Góry, dot. kwestii zw. z finansowaniem 

projektów realizowanych przez Stowarzyszenie dla gmin należących do Stowarzyszenia                 

z nowego okresu finansowania programów RPO. Jest już przymierzona określona kwota, 

która by przypadała na Stowarzyszenia LGD, w tym również dla Stowarzyszenia Wokół 

Łysej Góry. Wstępnie przyjęto na projekty twarde na każdą gminę będzie przypadać ok. 500 

tys. zł. natomiast na projekty miękkie będzie można składać projekty których wartość na 

gminę to ok. 1 mln zł. Warto się zainteresować zachęcam wszystkich radnych żeby 

uczestniczyli w spotkaniach. 
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10 maja – z przedstawicielami Wspólnoty Mieszkaniowej w Kamionkach w sprawie wykupu 

pomieszczeń kotłowni. Na zlecenie Gminy kosztorysu pomieszczeń dokonał uprawniony 

rzeczoznawca majątkowy. Wycenił on w/w pomieszczenia na kwotę ok. 70 tys. zł. Wycena 

została przedłożona Członkom Wspólnoty Mieszkaniowej. Wspólnota jest zainteresowana 

ażeby w ramach załatwienia spraw majątkowych włączyć również kwestię dzierżawionej 

przez Wspólnotę Mieszkaniową powierzchni pod garaże, myślę że na najbliższej Komisji 

Gospodarczej będziemy ten temat omawiać, wyjaśnimy aktualne sytuacje prawne                                 

i spróbujemy negocjować ze Wspólnotą warunki przejęcia. 

11 maja – w posiedzeniu ZGGŚ w Bielinach, 

16 maja – w przekazaniu placu pod przebudowę drogi powiatowej w Kamionkach, 

skrzyżowanie przy wiadukcie kolejowym finansowanej z programu Polski Ład, 

- udział w posiedzeniu Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i Porządku 

Publicznego Rady Powiatu Skarżyskiego. Zaproszenie dostałem od Przewodniczącego 

Komisji, Komisja zainteresowana była gotowością gminy do współuczestniczenia                           

w finansowaniu realizacji dróg planowanych do wykonania, druga sprawa zw. z 

oczyszczalnią ścieków, a trzecia sprawa dot. koncepcji budowy ścieżek rowerowych na 

terenie powiatu skarżyskiego. 

17 maja – w obchodach Dnia Strażaka w Komendzie PSP w Skarżysku Kam. 

18 maja – wspólnie z radnym Edmundem Wykrotą w posiedzeniu Rady Powiatu 

Skarżyskiego, Pan radny zabierał głos, a przedmiotem wystąpienia były kwestie zw.                                

z wykonaniem remontu drogi w kierunku do Zaskala. Mogę przekazać informację, że powiat 

dostał dofinansowanie na ten remont i jest on planowany do wykonania. 

19 maja – w spotkaniu z Prezesem firmy Graczkowski Dotacje p. Rafałem Graczkowskim, 

22 maja – w Bielinach, w podpisaniu umowy z firmą M-BUD Zbigniew Odrzywolski na 

realizację inwestycji pn. „Zagospodarowanie otoczenia wokół zbiornika wodnego Jaśle” za 

kwotę 2 050 000,00 zł. Zadanie będzie realizowane w ramach projektu pn. „Zwiększenie 

atrakcyjności i konkurencyjności Gór Świętokrzyskich przez budowę i rozbudowę 

infrastruktury kulturalnej i turystyczno-sportowej” dofinansowanemu w ramach drugiej edycji 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Realizacja umowy 

będzie obejmować wykonanie wielobranżowej dokumentacji projektowej wraz z uzyskaniem 

niezbędnych prawem decyzji i pozwoleń na budowę m.in.: dla budynku wypożyczalni sprzętu 

wodnego, budynku toalet, altany, wiaty śmietnikowej, wieży ratowniczej, tężni solankowej 

wraz z  przylegającą infrastrukturą oraz dla zagospodarowania terenu i obiektów małej 

architektury w tym: pomostów, boiska do siatkówki plażowej, placu zabaw, miejsc na 

ogniska, siedzisk, koszy na śmieci, oświetlenia, ciągów pieszo – jezdnych, parkingów. 

Termin realizacji 18 miesięcy. 

25 maja – w spotkaniu z adwokat p. Agnieszką Stec z Kancelarii Prawnej i Zamówień 

Publicznych w Kielcach w sprawie możliwości wypowiedzenia umowy firmie 

EKOINDUSTRY SP. Z O.O. z Katowic realizującej modernizację oczyszczalni ścieków                 

w Kamionkach. Wczoraj na Komisjach relacjonowałem te kwestie, dzisiaj mogę powiedzieć, 

że prosiliśmy firmę o program naprawczy z programem rzeczowo finansowym,                                   

a otrzymaliśmy coś co nie przypomina tego dokumentu, decyzja o rozwiązaniu tej umowy jest 

faktem. Po konsultacji z Departamentem Rozwoju Regionalnego nie ukrywam mam dobre 

wieści, jedna rzecz jest najistotniejsza i kluczowa, inwestycja będzie realizowana. 

26 maja – w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim z Dyrektorem Departamentu Inwestycji 

i Rozwoju p. Jackiem Sułkiem w sprawie zagrożenia terminu wykonania modernizacji 

oczyszczalni ścieków, 

26 maja – w spotkaniu przedstawicieli ZDP w Skarżysku Kam. z wykonawcą wodociągu                 

w Zagórzu w sprawie szczegółowych ustaleń realizacji inwestycji gminnej w pasie drogi 

powiatowej, 
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29 maja – w wideokonferencji dot. budowy kanalizacji w miejscowości Podzagnańszcze, 

- w spotkaniu z przedstawicielami firmy specjalizującej się w montażu pomp ciepła                          

w obiektach użyteczności publicznej. Wysoka Rada podjęła decyzję przy zmianie planu 

zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu, nieruchomości, które zgodnie                               

z miejscowym planem są działkami budowlanymi muszą wszystkie mieć dostęp do 

kanalizacji sanitarnej. Konferencja dot. też terenu kolejowego, przedstawiciele PKP mają już 

przygotowany projekt na przejście pod wiaduktem kanalizacji sanitarnej. Uzgodnienia są 

faktem. Jeśli chodzi o pompy ciepła sprawa jest istotna, chcemy wyłączyć na tym etapie 

częściowo kotłownię konwencjonalną. Przeznaczyliśmy kwotę 1,5 mln zł na wykonanie 

instalacji dot. montażu pomp ciepła w obiekcie. Rozmowy, które przeprowadzałem z firmą 

która deklaruje chęć wystartowania w przetargu i wykonania instalacji dot. kwestii, które są 

zw. z zapisami w PFU dot. istniejącej infrastruktury która służy przesyłaniu ciepła.                         

O szczegółach będę informował. Stanowisko firmy jest takie, że jest w stanie wykonać całość 

tej inwestycji do końca września. Wg. firmy nie ma zagrożenia że szkoła będzie 

nieogrzewana. Istniejąca kotłownia będzie rezerwowym źródłem ciepła dla obiektu. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2022 rok, 

- w sprawie przeniesienia wydatków budżetu Gminy Łączna na 2023 rok, 

- w sprawie zmian budżetu gminy na 2023 rok, 

- w sprawie ustalenia maksymalnego miesięcznego wynagrodzenia kierowników jednostek 

budżetowych oraz zakładów budżetowych Gminy Łączna, 

- w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Łącznej,  

- w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania pracowników Urzędu Gminy Łączna,  

- w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonych do 

sprzedaży, 

- w sprawie wyznaczenia Inspektora Ochrony Danych w Urzędzie Gminy Łączna. 

 

W dniu 12 maja 2023r. Związek Gmin Gór Świętokrzyskich ogłosił przetarg na zadanie pn. 

"Bezpieczne Góry Świętokrzyskie - budowa infrastruktury służącej wzmocnieniu 

bezpieczeństwa i jakości życia mieszkańców gmin Związku Gmin Gór Świętokrzyskich" 

dofinansowane z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 

Zakres obejmuje również inwestycję planowaną do realizacji w Gminie Łączna – „Budowa 

punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych dla gminy Łączna”. Zakres projektu 

obejmuje uporządkowanie istniejącego zagospodarowania terenu, rozbiórkę istniejącego 

budynku magazynowego, kolidującego z inwestycją i budowę nowego punktu obejmującą: 

kontener administracyjny, wiatę magazynową do przechowywania kontenerów otwartych, 

budynek magazynowo -gospodarczy gdzie znajduje się punkt napraw oraz pomieszczenie na 

odpady niebezpieczne oraz altanę edukacyjną. Projekt obejmuje także utwardzenie oraz 

ogrodzenie terenu wraz z zielenią spełniającą rolę izolacyjną. Poza obiektami kubaturowymi, 

wchodzącymi w skład Punku Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, projektuje się 

przyłącze wodociągowe wraz z hydrantem przeciwpożarowym oraz studnią wodomierzową, 

zewnętrzną instalację kanalizacji sanitarnej, która zostanie włączona do istniejącego przyłącza 

znajdującego się na działce oraz kanalizację deszczową do retencjonowania wód opadowych 

z terenów utwardzonych. Ponadto przewidziano podłączenie projektowanych obiektów do 

sieci elektroenergetycznej z projektowanego przyłącza, a także budowę systemu oświetlenia 

zewnętrznego, monitoringu oraz instalację fotowoltaiczną. Otwarcie ofert nastąpi w dniu                       

5 czerwca br. 
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Do sprawozdania Wójt dodał: 

Projekt na tą inwestycje został przez nas przygotowany i nad projektem wspólnie razem 

pracowaliśmy z firmą. Chcieliśmy żeby ten PSZOK był obiektem na wskroś nowoczesnym, 

nie chodzi tylko o rzeczy które są zapisane w ustawie ale przede wszystkim  o praktyczną 

stronę. Osoby, które będą chciały oddać odpady będą mogły wjechać na teren PSZOK-u                        

i w sposób jak najmniej uciążliwy pozostawić te odpady aby były one jednocześnie 

umieszczone w kontenerach, które są przeznaczone na każdy rodzaj odpadów.  

 

c.d. sprawozdania: 

W dniu 5 maja br.  ponownie ogłoszono postępowanie dotyczące modernizacji źródeł 

ogrzewania w Szkole w Łącznej. W terminie do dnia 19 maja br. nie wpłynęła żadna oferta. 

Z uwagi na powyższe rozpoczęto negocjacje w sprawie możliwości wykonania zadania                       

z potencjalnym wykonawcą. Zmiana sposobu ogrzewania szkoły będzie zrealizowana jeszcze 

przed najbliższym sezonem grzewczym. Ponadto, Urząd prowadzi rozeznanie cenowe pod 

kątem montażu pomp ciepła w obiektach: Biblioteki, OSP i GOPS. 

 

21-22 kwietnia z okazji Dnia Ziemi zorganizowana została akcja sprzątania gminy Łączna. 

Podczas akcji zebrano ok 4 tony odpadów! W akcji uczestniczyły: Szkoła w Łącznej, Szkoła 

w Goździe, Szkoła w Zaleziance, Urząd Gminy, Zakład Gospodarki Komunalnej, Biblioteka, 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Ochotnicza Straż Pożarna, Sołectwa: Łączna – Jaśle, 

Zalezianka, Zagórze, Osełków – Stawik, Czerwona Górka, Kamionki, Podłazie, 

Podzagnańszcze, Klonów, Jęgrzna i Zajamnie. Wszystkim zaangażowanym bardzo 

dziękujemy za udział w akcji. Ta ilość odpadów pokazuje że akcja była potrzebna. 

 

28 kwietnia 2023r. zakończono sprzedaż węgla na zasadach preferencyjnych. Zweryfikowano 

500 wniosków o zakup węgla. Surowiec zakupiło 445 osób, w łącznej ilości 682 tony. 

Zgodnie z nowelizacją ustawy do dalszej sprzedaży uprawniona jest gmina, której asortyment 

został nie sprzedany na placu. Gmina zamawiała węgiel na bieżąco zgodnie z ilością 

zawnioskowaną przez mieszkańców i nie ma problemu z nadwyżką węgla. W związku                      

z powyższym sprzedaż została zakończona. 

 

W kwietniu pracownicy wydziału finansowego wystawili: 

- 153 upomnienia na kwotę 15.265,41 zł dot. zaległości w podatku od osób fizycznych, 

- 12 upomnień na kwotę 37.511,41 dot. zaległości w podatku od środków transportu osób  

fizycznych, 

- 123 upomnienia za śmieci na kwotę 21.461,57 zł. 

 

W dniu 24 maja br. do Urzędu wpłynął wniosek od Wspólnoty Mieszkaniowej w sprawie 

udzielenia bonifikaty przy zakupie udziału w gruncie działki 393/6 oraz pomieszczenia 

kotłowni w budynku wielorodzinnym, rozpoczęto procedurę w sprawie przygotowania 

projektu uchwały w tej sprawie. 

 

Z ostatnich wniosków: 

- w kwietniu uzupełniono kruszywem drogi: Podłazie - Wiącka, Podłazie - Krzyżka, 

Zalezianka-Osieczno, 

- wyczyszczony został chodnik z przerastającej go trawy oraz naniesionej ziemi na odcinku 

od szkoły do kościoła w msc. Kamionki, 

- wykoszono pobocza oraz rowy w msc. Gózd, Łączna, drogę Galerówkę, Zagórze do szkoły, 

ul. Osiedlową, teren przy szkole w Zaleziance, tereny przy zalewie Jaśle, plac zabaw w msc. 

Kamionki oraz obiekty będące w zarządzie biblioteki, 
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- aktualnie trwają prace polegające na udrożnieniu rowów oraz ścince poboczy przy 

Starodrożu S7 w msc. Łączna oraz prace polegające na koszeniu poboczy przy drogach 

gminnych. 

 

W każdą środę w godz. 8.00 – 14.00 w pomieszczeniu GOPS pracownik ŚODR służy pomocą 

naszym rolnikom w wypełnianiu wniosków obszarowych i rolnośrodowiskowych. Dyżur 

przedłużono do dnia 20 czerwca br. 

 

Miło nam poinformować, że Urząd Gminy Łączna zajął III miejsce w Polsce wśród Gmin 

Wiejskich (a jest ich w Polsce 1498) w prestiżowym rankingu pisma Samorządu 

Terytorialnego „Wspólnota” – „ Wydatki bieżące na administrację”. Od 2006r. Urząd Gminy 

zatrudnia 22 osoby łącznie ze sprzątaczką. Koszty bieżące to nie tylko wynagrodzenia dla 

urzędników samorządowych ale również dot. sołtysów i Rady Gminy. Są takie rankingi                     

z których warto być dumnym, świadczy to o tym że mimo że na samorządy spadają nowe 

obowiązki to koszty działania tych samorządów można poprowadzić w taki sposób aby 

mieszkańcy gminy nie odczuwali problemów z obciążeniem podatkowym działania 

samorządów. Jestem bardzo dumny, jest to olbrzymie osiągnięcie. Badanie opiera się na 

sprawozdaniach przekazywanych do Ministerstwa Finansów. W minionych latach, byliśmy 

oceniani przez główną Szkołę Główną Handlową i byliśmy w gronie laureatów, znaleźliśmy 

się na 66 miejscu w Polsce wśród najlepszych samorządów jeśli chodzi o absorpcję środków 

unijnych. Jest to coś co warto żeby mieszkańcy naszej gminy wiedzieli. Dla nas jest to 

bodziec do działania, że kierunek który obraliśmy i system w którym pracujemy się sprawdza. 

To jest zasługa Urzędu ale w jakiejś części również Państwa za co dziękuję. 

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Mieszkanka Zaskala zwróciła się do mnie z prośbą czy nie można dowozić dzieci.                               

Z formalnego punktu widzenia wygląda to tak, jeśli odległości nie spełniają wymogów 3 km 

w przypadku uczniów klas 1-4, bądź 4 km w przypadku uczniów klas 5-6 to próba 

jednostkowego załatwienia tematu, należałoby zastosować zasadę albo wszyscy albo nikt. 

Udzieliłem odpowiedzi osobie zainteresowanej, że gmina dąży w kierunku centralizacji 

przystanków szkolnych, ograniczenia ich do ustawowego minimum, zapewniając uczciwy                   

i sprawiedliwy rozkład bez wyjątków. 

 

Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, Komisja Finansowo-Gospodarcza obradowała w dniu 25.05.2023r.  

Tematyka posiedzenia: 

1. Omówienie pisma w sprawie działki, na której zaprojektowana jest droga do cmentarza               

w Występie. 

2. Omówienie projektów uchwał do podjęcia na sesji w dniu 30.05.2023r. dot. finansów: 

a) udzielenia pomocy finansowej dla Stowarzyszenia „Braterskie Serca” Na Rzecz 

Warsztatów Terapii Zajęciowej w Belnie 

b) zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok 

c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2023-2032 

3. Wyjazd do oczyszczalni ścieków w Kamionkach w celu sprawdzenia zaawansowania 

inwestycji rozbudowy oczyszczalni. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, w okresie 

między sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,   

w omawianym okresie nie odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, w dniu 

dzisiejszym odbyła się kontrola Urzędu Gminy. 

Tematyka posiedzenia: 

1. Kontrola wykonania budżetu gminy za 2022 rok i zapoznanie z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wykonaniu budżetu za 2022r. 

2. Wypracowanie wniosku w sprawie absolutorium do Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 

Wnioskiem Komisji było udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Łączna (za - 4/4 radnych). 

 

Ad. 7. 

Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2022. 

Kierownik GOPS p. Monika Marcisz – poinformowała, ustawa o pomocy społecznej nakłada 

obowiązek na gminy, powiaty sporządzania corocznie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej  

w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej, która w szczególności 

obejmuje infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe, nakłady finansowe na zadania 

pomocy społecznej oraz informację o osobach i rodzinach korzystających z pomocy 

społecznej. W prezentowanym dokumencie w formie graficznej i tabelarycznej ujęte są dane 

dot. m.in. liczby rodzin, osób korzystających z pomocy społecznej w podziale na wiek, płeć, 

typy rodzin, struktury rodzin, formy korzystania z pomocy społecznej. Ocena Zasobów 

Pomocy Społecznej dla Gminy Łączna za 2022r. została przygotowana na podstawie danych 

zebranych przez Ośrodek Pomocy Społecznej za pośrednictwem Centralnej Aplikacji 

Statystycznej. W wyniku analizy tego dokumentu można stwierdzić iż w Gminie Łączna 

realizowanych jest wiele zadań skierowanych do mieszkańców w celu zaspokojenia ich 

potrzeb. Gmina Łączna liczy 4 967 osób, a z pomocy i wsparcia Ośrodka Pomocy Społecznej 

w 2022r. skorzystało 665 osób, co stanowi 13,38 % ogółu mieszkańców. Z pomocy Ośrodka 

skorzystało w 2022r. więcej osób niż ubiegłych latach, wynikać to może z sytuacji na świecie 

spowodowanej wojną na Ukrainie czy kryzysem energetycznym, wysoką inflacją. Głównymi 

powodami ubiegania się o świadczenia pomocy społecznej są: długotrwała choroba, 

bezrobocie, ubóstwo, niepełnosprawność, bezradność w sprawach opiekuńczo-

wychowawczych, prowadzenia gospodarstwa domowego. W ubiegłych latach powodem 

korzystania z pomocy społecznej w pierwszej kolejności było zawsze bezrobocie. Z zeszłym 

roku jako pierwszy powód była to długotrwała choroba. Może to wynikać ze stanu zdrowia 

mieszkańców po epidemii covid. Nakłady finansowe na pomoc społeczną w 2022r. znacząco 

wzrosły w porównaniu z latami ubiegłymi. Miały na to wpływ środki otrzymane na wypłatę 

dodatków osłonowych, węglowych, itp. jak również pomoc świadczona na rzecz obywateli 

Ukrainy. W 2022r. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej realizował Program Ministerstwa 

Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej - edycja 2022. Dane przedstawione w Ocenie 

Zasobów Pomocy Społecznej przez GOPS w zakresie tabel formularza zostały automatycznie 

przekazane do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej do 30 kwietnia br. Regionalny 

Ośrodek Polityki Społecznej opracowuje raport zbiorczy na podstawie sprawozdań 

cząstkowych z gmin i powiatów. Raport z Oceny Zasobów Pomocy Społecznej Województwa 

Świętokrzyskiego corocznie przyjmowany jest Uchwałą Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego i przekazywany Wojewodzie. Niniejsze opracowanie stanowi analizę 

danych na poziomie gminy, wraz z kluczowymi rekomendacjami na najbliższe lata i nie 

wymaga podjęcia uchwały Rady Gminy. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 
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Ad. 8. 

Przedstawienie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Łączna oraz efektów 

realizacji za 2022 rok. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – przedstawił raport z Realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Łączna oraz efektów realizacji za 2022 rok. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Ad. 9 i 10. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – odczytała pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie między 

sesjami: 

1/ 05.05.2023r. Prezes Sądu Okręgowego w Kielcach, informacja o liczbie ławników do Sądu 

Rejonowego w Skarżysku-Kamiennej, którzy winni być wybrani przez Radę na kadencję 

2024-2027  

2/ 05.05.2023r. Krajowe Biuro Wyborcze Delegatura w Kielcach, Postanowienie Nr 33/2023 

Komisarza Wyborczego w Kielcach IV z dnia 28 kwietnia 2023r. w sprawie dostosowania 

opisu granic okręgów wyborczych Gminy Łączna do stanu faktycznego, oraz Postanowienie 

34/2023 z dnia 28 kwietnia 2023r. w sprawie podziału Gminy Łączna na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Postanowienia są na tablicy ogłoszeń jak również na stronie internetowej gminy. 

3/ 08.05.2023r. Stowarzyszenie „Braterskie Serca”, prośba o pomoc w zakupie autobusu do 

przewozu osób niepełnosprawnych do Warsztatu Terapii Zajęciowej w Belnie. Dziś będziemy 

głosować uchwałę w tym temacie. 

4/ 10.05.2023r. GOPS Łączna, Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022r. Pani Kierownik 

GOPS przedstawiła ją w punkcie 7. 

5/ 12.05.2023r. Mieszkańcy Występy, pismo w sprawie działki zaprojektowanej w planie 

zagospodarowania przestrzennego jako droga na cmentarz w Występie. Jest to temat znany 

omawialiśmy go na dwóch komisjach, odbędzie się jeszcze jedna Komisja w obecności 

Urbanisty.  

7/ 17.05.2023r. Wojewoda Świętokrzyski, pismo informujące o uznaniu uchwał 

podejmowanych w zakresie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowej dla radnych i przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych za akty prawa miejscowego. 

Na dzisiejszej sesji będziemy podejmować uchwałę dot. tej sprawy, chodzi o to że musi być 

zapis w Dzienniku Urzędowym. 

8/ 23.05.2023r. Wójt Gminy przekazuje Radzie Gminy Raport z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Łączna oraz efektów realizacji za 2022 rok. Pan Wójt przedstawił nam 

tą informację w punkcie 8. 

Przewodnicząca Rady oddała głos radnym. 

Radna Krawczyńska – zabrała głos w sprawach: 

1/ ogródek jordanowski, plac zabaw przy szkole podstawowej w Goździe, na jakim etapie jest 

próba pozyskania środków na ten cel. W obecnym stanie którym się znajduje plac zabaw nie 

nadaje się do użytkowania, jedyna zjeżdżalnia uległa zniszczeniu, wymaga to 

natychmiastowej naprawy. Dzieci mogą korzystać jedynie z koników bujanych, pozostałe 

rzeczy nie nadają się do użytkowania. Jestem zaniepokojona, bo od wielu lat prosimy, 

zabiegamy, na sesjach poruszam ten temat, w dalszym ciągu nic się nie dzieje w tym temacie. 

Proszę o zwrócenie uwagi na ten aspekt. Z placu zabaw korzystają dzieci z przedszkola, 
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zerówki i klas 1-3, zapraszamy dzieci do naszego przedszkola, szkoły z innych szkół                          

a integralną częścią zawsze przy szkole jest boisko i plac zabaw. Proszę o zwrócenie uwagi                       

i podjęcie działań w tym temacie.  

2/ wiata, altana przy szkole w Goździe, jest ładnie zrobiona ale miała służyć i integrować 

mieszkańców Gozdu, Jęgrznej, jak się okazuje nie bardzo możemy skorzystać ponieważ nie 

ma dojścia od strony jezdni, jest niewykarczowane, niedokończone, brakuje też kostki przy 

altance. Jest miejsce do siedzenia ale zamiarem było żeby KGW spotykały się i kultywowały 

swoje tradycje i musi być na ten cel kawałek podestu, nie ma tego. Nie jest to wielka kwota, 

mieszkaniec Gozdu zadeklarował się przekazać kostkę na ten cel. Proszę pomóc nam w tej 

kwestii.  

3/ tablica informacyjna przy pierwszym przystanku w Goździe, przy drodze która prowadzi 

do Zalezianki, uległa zniszczeniu, zbutwiała, nie nadaje się do dalszego użytkowania. 

Radna Cieślik – zabrała głos, na jednej z poprzednich sesji zgłaszałam problem z zamulonym 

chodnikiem w Goździe, do tej pory nie został on oczyszczony. Ok. 2 tyg. temu poszedł duży 

deszcz, z drogi naprzeciwko szkoły w Goździe wypłynęło wszystko na asfalt, asfalt został 

oczyszczony, a chodnik dalej jest zamulony. Małe dzieci tym chodnikiem nie przejdą. Proszę 

coś z tym zrobić. Kolejny problem piłki wybijanej z boiska przy szkole w Goździe w stronę 

prywatnej posesji na której stoją samochody osobowe. Czy da się coś z tym zrobić, np. 

poszerzyć siatkę do końca boiska. Najbardziej zależy mi na chodniku i żeby zrobić coś               

z wygonem drogi naprzeciwko szkoły prowadzącej do Zalezianki 

Radny Wykrota – zwrócił się do Pani Kierownik ZGK, co się dzieje bo jutro od 8,00 ma nie 

być wody, czy zejdzie cały dzień. 

P.o. Kierownika ZGK p. Bożena Tuśnio – odpowiedziała, mamy awarię w Zagórzu, myślę że 

cały dzień. 

Radny Chaba – zwrócił się do Wójta Gminy, wspomniał Pan o budowie PSZOK, na terenie 

ZGK znajduje się punkt wydawania paczek żywnościowych, który nie nadaje się do 

przetrzymywania żywności. Proszę objąć ten budynek w planie przy budowie PSZOK. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, zwrócił się do radnej Krawczyńskiej 

- przez kolejne lata poszukiwaliśmy środków na budowę tego ogródka jordanowskiego,                    

w między czasie wyszły środki na inny cel. Po rekonesansach jakie kwoty są potrzebne żeby 

wykonać taki ogródek jordanowski wraz z urządzeniami, zagospodarowaniem terenu, 

podłożem, to koszt 160-500 tys. zł. Wszystko zależy od wielkości ogródka, jakości, ilości 

urządzeń. To wydatki, które powinny być brane pod uwagę w pierwszej kolejności, ponieważ 

podejmowanie kroków aby dzieci mogły bawić się w bezpiecznych warunkach jest istotne. 

Nie chcemy brać kredytu na wykonanie ogródka jordanowskiego tylko chcemy korzystać                  

z zew. środków, znaleźć program, który będzie adresowany na takie obiekty. To co mówiłem 

o LGD i funduszach ja upatruję tu szansę żeby nie tylko zrobić to co radna Krawczyńska 

sugeruje ale również wyremontować te ogródki które istnieją. Jeśli zostałoby środków to 

może wybudować nowy. Na chwilę obecną w budżecie gminy nie mamy środków, które 

możemy przeznaczyć na tą inwestycję. Jeśli chodzi o teren wokół altany, naszym 

zamierzeniem było że w momencie kiedy pozyskalibyśmy środki na budowę ogródka 

jordanowskiego to w ramach tego chcielibyśmy załatwić również ten teren. 

Zwrócił się do radnej Cieślik - w Goździe faktycznie mamy problem, zleciliśmy odmulenie, 

oczyszczenie rowów w Łącznej na starodrożu, robił to ZGK. Muszę podziękować za to, 

pracownicy stanęli na wysokości zadania, wykonane jest to bardzo dobrze. Być może 

wystarczy środków żeby dorzucić ten wnioskowany fragment. Przypomnę, że gmina 

przeznaczyła 300 tys. zł na wykonanie drogi w Goździe w „Laskach”. Ten odcinek powyżej 

szkoły w Goździe też wymaga kapitalnego remontu. Staramy się dzielić środki aby 

wykonywać remonty w każdej miejscowości. Są takie domy, miejscowości gdzie mieszkańcy 

od kilkunastu lat proszą żeby wykonać do nich kawałek drogi. Podzagnańszcze-Dołki, 
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szczególnie ta część od strony południowej w kierunku tej części drogi polnej, która jest                          

w kierunku do drogi powiatowej do Zaskala jest to odcinek, który chcielibyśmy wykonać              

z pozyskanych środków. Jeżeli wystarczyło by środków spróbujemy mieć na uwadze również 

drogę w Goździe. 

Zwrócił się do radnego Chaby - za środki, które otrzymaliśmy z nagrody za zajęcie I miejsca 

w powiecie za ilość szczepień wykonaliśmy remont terenu wokół poczty i tam powstał 

budynek. Ten budynek jest przeznaczony na cel wydawania żywności. Ten dotychczasowy 

punkt nie spełnia żadnych wymogów. Środki, które zostały opisane na PSZOK dotyczą tylko 

tego zadania, przetarg już jest ogłoszony, na tym etapie doklejenie czegokolwiek jest 

niemożliwe. Środki które zostały rozdzielone na gminy z Polskiego Ładu który został 

przyznany dla ZGGŚ dot. kwoty 1 900 tys. zł. resztę gmina będzie musiała dołożyć. 

Radny Wisowaty – zabrał głos, chciałbym pochwalić za oczyszczenie rowów w Łącznej, to 

mi się podoba, wygląda to tak jak powinno, druga pochwała za chodnik do Kościoła, 

dziękuję. Zwrócił uwagę na plac zabaw w Kamionkach, jest on dostępny dla wszystkich 

mieszkańców gminy, w weekend jest mnóstwo dzieci z rodzicami, proszę o zadbanie o ten 

plac, przydało by się częstsze koszenie. Jeżeli nie możemy na razie nic zrobić z podłożem to 

przynajmniej je wyplewić. Oprócz placu, przejście dla pieszych przy placu wymaga 

odnowienia, tak jak i pasy na starodrożu. Mieliśmy robić bogate przejścia dla pieszych nie 

wyszło, przynajmniej proszę je odnowić. Droga osiedlowa wymaga remontu w kilku 

punktach, proszę o wycięcie ubytków i wklejenie nowej masy. Droga powiatowa Kamionki 

od krzyżówki do nr 8, 9 jest w fatalnym stanie, była nadzieja że ta droga będzie 

wyremontowana, Starosta obiecywał że przy okazji remontu drogi od starodroża do wiaduktu 

zrobi się nakładkę drogi na Kamionkach. Grupa radnych za tym zabiegała, jeździła, niestety 

Rada Powiatu zadecydowała o rozdaniu pieniędzy inaczej. Ma być robiona krzyżówka koło 

wiaduktu, nie wiemy dokładnie czy sięgnie do dobrej nawierzchni koło szkoły, żeby 

przynajmniej te najgorsze ubytki zlikwidować. 

Radny Nyga – zabrał głos odnośnie drogi Galerówki, zgłosiliście ją o dofinansowanie do 

remontu, coś ucichło. Jeśli nie dostaniemy dofinansowania to nie będzie remontowana ta 

droga, ta droga coraz bardziej się sypie. Droga od szkoły do Jęgrznej, proszę o pokoszenie 

poboczy i gałęzi opadających na drogę. Czy zakończyły się poprawki remontu na drodze 

Zajamnie, rowy były wyżej niż droga, to też proszę poprawić. Czy istnieje możliwość żeby 

drogę z Zajamnia połączyć z drogą do Jęgrznej. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, nie można połączyć. 

Radny Nyga – zabrał głos w temacie życia ludzi z Gozdu, u jednej pani nie ma wody, jest to 

osoba starsza, ma pojemnik na wodę, dlaczego tam nie można założyć wody. Pani mieszka na 

początku Gozdu, jak się jedzie od Łącznej po lewej stronie. 

Radny Litwiński – zabrał głos, Pan Wójt wspomniał że została wykonana poprawa 

nawierzchni drogi Podłazie-Wiącka za co pragnę podziękować. W ostatnim czasie staramy się 

z mieszkańcami tą drogę odkrzaczać. Od kilku tyg. jest zamknięcie toru drugiego kolejowego, 

stoimy po kilkadziesiąt minut, natężenie ruchu zostało przeniesione przez Krzyżkę, Podłazie, 

Wiąckę. Proszę tylko o dwa samochody kruszywa. 

Radny Mendak – zabrał głos i podziękował radnemu Wykrocie, że na spotkaniu w powiecie 

wypowiedział się również o drodze na Klonów. Zaskale dostało dofinansowanie myślę, że 

Klonów też kiedyś dostanie jak już zrobią wszystkie drogi. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, Klonów jest na liście rezerwowej. 

Radny Ledwójcik – zgłosił prośbę o pogłębienie rowów za torami i wyczyszczenie ich, 

ponieważ są tam posesje niezamieszkałe. 

Radny Januchta – zabrał głos, wiemy jak powiat bronił się przed remontem, przebudową 

jakiejkolwiek drogi środkami finansowymi. Skąd teraz pozyskamy środki finansowe i kiedy 

odbyłby się remont. 
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, pozyskanie środków przez powiat to są 

fundusze rządowe rozdzielane przez Wojewodów, na liście znalazły się dwa odcinki dróg 

powiatowych na naszym terenie - do Zaskala i do Klonowa. Droga do Zaskala uzyskała 

wnioskowane dofinansowanie, a Klonów znalazł się na liście rezerwowej. Czy są szanse na to 

żeby również Klonów uzyskał to dofinansowanie, nie wiem. Zakres remontu jest objęty 

projektem przygotowanym przez ZDP, nie obejmuje całego odcinka od Podzagnańszcza do 

Zaskala ale najgorsze fragmenty, czyli od skrzyżowania w Podzagnańszczu z drogą do 

Zagórza do prostego odcinka w kierunku Zaskala. Zwrócił się do radnego Nygi z pytaniem, 

czy Pani z Gozdu o której Pan mówi nie ma doprowadzonej wody. 

Sołtys Występy p. Alicja Gębska – poinformowała, nie ma doprowadzonego wodociągu. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, funduszy na wykonanie przyłączy na 

prywatne posesje nie ma. Mamy na Jaślach mieszkańców, którzy wnioskują od lat                             

o wykonanie wodociągu do ich domów. W projekcie drogi do Jaśli od drogi powiatowej do 

Zalezianki jest zaprojektowany wodociąg z nitką przez drogę w kierunku tych zabudowań. 

Jeśli chodzi o mieszkankę Gozdu chodzi tutaj o wykonanie przyłącza. Gdyby okazało się, że 

mamy do czynienia z kilkoma domami to możemy to traktować jako inwestycję budowy 

wodociągu. Jak mówimy o osobie to mówimy o przyłączu nawet jeśli ma być 

przeprowadzone pod drogą. Wykonanie takiego odcinka to zgodnie z prawem przyłącze. 

Prowadzimy nitkę główną, kończymy ją w którymś momencie możliwie najbliżej do posesji 

które chcemy zwodociągować, a ostatnie odcinki na terenie prywatnych posesji są 

przyłączami. Gdybyśmy chcieli zrobić przecisk pod starodrożem żeby zwodociągować tereny 

budowlane to musimy zmienić plan zagospodarowania przestrzennego dla Gozdu. Wykonanie 

przyłącza dla mieszkanki Gozdu skutkowało by tym że pojawiły by się kolejne osoby. 

Starodroże w chwili obecnej jest drogą gminną, w rozumieniu prawa musi być najpierw 

dokument potwierdzający status czyli zmiana planu.  

Radna Pająk – zwróciła się do Zastępcy Wójta, w miejscowości Osełków była rozkopana 

droga przez firmę która wykonywała inwestycję gaz wysokoprężny, do dzisiejszego dnia ten 

odcinek drogi nie został naprawiony. Kilkakrotnie razy już to zgłaszałam. Czy wiadomo coś 

w tym temacie. Za tydzień jest Boże Ciało żeby nie powtórzyła się sytuacja z zeszłego roku 

gdzie na dzień przed Bożym Ciałem były koszone rowy i trawa wystawała z nich. Proszę                    

o interwencję do powiatu żeby w tym tygodniu było to wykonane. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił się do Przewodniczącej Rady, decyzje już 

zostały wydane. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, poszła interwencja do głównego 

inwestora PGNiG, bo monity które wysyłał pracownik do firmy wykonawczej nie przynosiły 

efektu. Pani Inspektor która nadzoruje tą budowę już się z nami kontaktowała, z tego co wiem 

w zeszłym tyg. była wizja lokalna. Uszkodzenie jest i ono się pogłębia. 

Radny Mendak – zabrał głos, mieszkańcy Klonowa upominają się o załatwienie sprawy drogi 

gminnej w Klonowie do Bud, cały bok jest tam pozrywany. Wiem że sprawa jest załatwiana 

ale kiedy będzie naprawa. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, Komisja się odbyła w sprawie 

ubytków, usterek na drogach zarówno w Klonowie jak i Zajamniu. Firma podpisała protokół, 

przystąpią do robót. Na tą chwilę robią główne roboty, sprawdzę w protokole i poinformuję 

na następnej sesji jaki jest termin na usunięcie usterek. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 
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Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Ad. 11 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do porozumienia 

cywilnoprawnego p.n.:  „Klaster Energii GÓRY ŚWIĘTOKRZYSKIE”. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  L/291/2023 

Rady Gminy Łączna z dn. 30 maja 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 b) 

Podjęcie uchwały przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łączna w roku 2023”. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poprosił o naniesienie poprawek w projekcie 

uchwały w załączniku do Uchwały rozdział IX w nawiasie zapis: (słownie: pięćdziesiąt 

tysięcy złotych) poprawić na zapis: (słownie: czterdzieści tysięcy złotych). 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesioną poprawką poprzez 

głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, 

wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  L/292/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 maja 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 c) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie ustalenia diet dla radnych                             

i przewodniczącego Rady Gminy Łączna. 

Radny Wykrota – poprosił o wyjaśnienie projektu uchwały. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, uchwała dwa lata temu nie była przez 

Wojewodę podważona, natomiast w orzecznictwie pojawiało się że uchwały napisane na 

podstawie art. 25 ustawy o samorządzie gminnym powinny być publikowane w Dzienniku 

Urzędowym. Uchwała ma wszystkie zapisy prawidłowe ale powinna być poddana publikacji 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  L/293/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 maja 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Stowarzyszenia „Braterskie 

Serca” Na Rzecz Warsztatów Terapii Zajęciowej w Belnie. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – zabrała głos, 25 maja br. otrzymaliśmy pismo ze 

Stowarzyszenia „Braterskie Serca” które zwróciło się z prośbą o zmianę w treści uchwały, 

dlatego proszę o zmianę zapisu w § 1 na prawidłowy zapis: 

§ 1. Udziela się z budżetu Gminy Łączna pomocy finansowej Powiatowi Kieleckiemu  

w kwocie  1 203,12 zł  (słownie: Jeden tysiąc dwieście trzy zł 12/100)  z przeznaczeniem na 

likwidację barier transportowych w Warsztacie Terapii Zajęciowej w Belnie przy 

Stowarzyszeniu „Braterskie Serca”.  

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesioną poprawką poprzez 

głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, 

wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  L/294/2023 

Rady Gminy Łączna z dn. 30 maja 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – poinformowała, w związku ze zmianą nazwy pomocy 

dla Stowarzyszenia zmieniają się nazwy w załącznikach do uchwały. I tak: 

1/ zał. Nr 3 zadanie 9 prawidłowy zapis: „Likwidacja barier transportowych w Warsztacie 

Terapii Zajęciowej w Belnie przy Stowarzyszeniu "Braterskie Serca"”, 

2/ zał. Nr 4 zamiast zapisu: „Zakup autobusu przystosowanego d przewozu osób 

niepełnosprawnych” prawidłowy zapis: „Likwidacja barier transportowych w Warsztacie 

Terapii Zajęciowej w Belnie przy Stowarzyszeniu "Braterskie Serca"”, 

3/ zał. Nr 5 pozycja 5 prawidłowy zapis: „Pomoc finansowa w realizacji zadania-Likwidacja 

barier transportowych w Warsztacie Terapii Zajęciowej w Belnie przy Stowarzyszeniu 

"Braterskie Serca"”. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesionymi poprawkami 

poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  L/295/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 maja 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2023-2032. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  L/296/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 maja 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

a) z dnia 17 marca 2023r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 17 marca 2023r. 

Protokół został przyjęty większością głosów (za – 13, wstrzymało się – 2/15 radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

b) z dnia 28 marca 2023r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 28 marca 2023r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie (za – 15/15 radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad. 13. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła L–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji                    

2018-2023. 

   Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela            Monika Pająk 
 

 

 


